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Zusammenfassung

        
Eine mit UVA-Ganzkörperbestrahlungen kombinierte Moorbäderkur wird von Patienten mit Rheumatoid Arthritis nicht nur subjektiv als wohltuend empfunden, sondern bewirkt neben einer Senkung der Schmerzintensität auch eine Besserung der Bewegungsfunktion und Herabsetzung der Entzündungsaktivität.


        
Durch UVA-Bestrahlung wird im Kurverlauf besonders die Schmerzintensität vermindert. Daneben ist auch eine Beeinflussung immunologischer Parameter nachweisbar.


      
        
Summary

        

          
A mud bath therapy combined with total body ultraviolet irradiations is not only subjectively felt as pleasant by patients with rheumatoid arthritis, but apart from a decrease of the pain sensitivity also evokes an improvement of the locomotor function and a diminution of the activity of inflammation. By means of ultraviolet irradiation in the course of the treatment particularly the acuteness of pain is decreased. Apart from this also an influence on immunological parameters is to be proved.
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